
 

 

 

Aan: College van Burgemeester en Wethouders  

 

Art 36: effecten asielwet voor de gemeente Hoorn!  

 

Hoorn, 10 november 2022 

 

Vandaag ontvingen wij een brief waarbij u de Raad informeert over de 

herontwikkeling van de Compagnie 1. In de brief “onderzoek opvang vluchtelingen” 

spreekt het college van het geschikt maken van de locatie De Compagnie 1 als 

“doorstroomlocatie voor de middellange termijn met tijdelijke huisvesting”.  

In de helaas aangenomen Asielwet word onze gemeente medeverantwoordelijk voor 

de opvang van vluchtelingen. Helaas want onze fractie is het principieel niet eens dat 

het Rijk gemeenten op deze manier dwang kan opleggen.  

Nu de wet is aangenomen moet er samen met onze buurgemeenten gekeken gaan 

worden waar langdurige en duurzame opvang mogelijk is. Gemeenten die tijdig en 

vrijwillig een grotere locatie ter beschikking stellen, kunnen rekenen op een bedrag 

van € 2.500 per vluchteling. De wet moet spreiding tussen de gemeente  

bevorderen. We zien echter dat de toestroom van asielzoekers echter veel te groot 

is. De grip op migratie is zoek. Hoorn heeft niet de ruimte en niet de woningen om te 

blijven voorzien in de toestroom van vluchtelingen. Nederland is de afgelopen 9 

maanden gegroeid met 190.000 mensen. Dat is bijna net zoveel als de het huidige 

aantal inwoners in regio Westfriesland (Drechterland, Enkhuizen, Hoorn, 

Koggenland, Medemblik, Opmeer en Stedebroec). Samen heeft deze regio zo’n 

210.000 inwoners. Volgens onze fractie mag toch wel duidelijk zijn dat dit aantallen 

zijn die niet meer door onze samenleving opgevangen kunnen worden.  

Er moet dan ook een krachtig signaal gaan komen vanuit de Westfriese gemeenten 

dat wij de grote toestroom van asielzoekers/vluchtelingen niet meer aankunnen. 

Onze samenleving staat immers ook zelf onder grote druk. Mensen met een baan, 



met een uitkering, bakkers, ze trekken het niet meer. De inflatie, de hoge 

energieprijzen en hogere kosten voor de boodschappen… het is gewoon te veel.  

Wij hebben dan ook de volgende vragen: 

1. Wat wordt er door de gemeente verstaan onder het begrip “Vluchtelingen” en 

gaat het College zover dat in Hoorn een opvang komt voor asielzoekers?  

2. Wat zijn concreet de effecten van deze asielwet voor onze stad Hoorn? 

Op basis van onze eerder vragen over het aantal statushouders wat de gemeente 

Hoorn in 2023 moet opvangen blijkt dit aantal ten opzichte van dit jaar te zijn 

verdubbeld. Voor Hoorn betekent dit dat er zo’n 200 statushouders gehuisvest 

moeten worden. Wanneer je dit aantal afzet tegenover het aantal sociale 

huurwoningen wat in 2023 bijgebouwd wordt zijnde 108 sociale huurwoningen 

wordt pijnlijk zichtbaar dat wij de grote toestroom niet meer kunnen volhouden.  

3. Is het college bereidt een signaal af te geven dat wij de grote toestroom van 

vluchtelingen, asielzoekers, statushouders niet meer aan kunnen en als we 

door gaan op deze weg dit de spankracht van onze samenleving overstijgt.  

 

Chris de Meij, Raadslid 


